
AKRONIM 

Pengenalan Akronim 

Akronim tergolong dalam kata tunggal. 

Akronim ialah kata singkatan yang terbentuk daripada gabungan huruf awal suku kata atau 
gabungan huruf awal suku kata dengan suku kata daripada satu rangkai kata. Hasil gabungan ini, 
akronim terbentuk, ditulis serta dilafazkan sebagai perkataan yang utuh. 

Akronim ada empat jenis: 

1. Akronim yang terbentuk daripada cantuman huruf awal perkataan. Jikalau akronim yang 
terbentuk ialah kata nama khas, akronim itu dieja dengan huruf besar kesemuanya. 
 

Awas – anda waspada anda selamat 
JUSA – Jawatan Utama Sektor Awam 
ILIM – Institut Latihan Islam Malaysia 
 

 
2. Akronim yang terbentuk daripada cantuman huruf dan suku kata perkataan. Jikalau akronim 

yang terbentuk itu kata nama khas, huruf pertama ditulis dengan huruf besar. 
 

Intan – Institut Tadbiran Awam Negara 
Proton – Perusahaan Otomobil Nasional 
Aswara - Akademi Seni Budaya dan Warisan Kebangsaan 
cikgu -  encik guru 
 

3. Akronim yang terbentuk daripada cantuman suku kata awal perkataan. Jikalau akronim yang 
terbentuk itu kata nama khas, huruf pertama ditulis dengan huruf besar. 
 

Bernama – Berita Nasional Malaysia 
pawagam – panggung wayang gambar  
Perkeso – Pertubuhan Keselamatan Sosial 
tadika – taman didikan kanak-kanak 
Mara – Majlis Amanah Rakyat 
komsas – komponen sastera 
berdikari – berdiri di atas kaki sendiri 
cerpen – cerita pendek 
 
 

4. Akronim cantuman bahagian awal perkataan pertama dengan bahagian lain perkataan yang 
mengikutinya. Jikalau akronim yang terbentuk itu kata nama khas, huruf pertama ditulis 
dengan huruf besar. 
 
 halaju – had laju 
 jalurah – jalan lurah 
 hartanah- harta tanah 
 jenama – jenis nama 
 selembu – seladang lembu 


